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Vážení spoluobčané!
Již za několik dnů budeme slavit Štědrý den a následující vánoční
a novoroční svátky. Vánoční doba však začíná již první adventní neděli.
A právě proto jsme se letos poprvé setkali u našeho Vánočního stromu,
abychom ho rozsvítili, vánočně se naladili, zaposlouchali se do koled
a přátelsky si popovídali. Velice mě potěšilo, že jste dorazili v tak
hojném počtu.

Nejdříve bych chtěl popřát těm nejmenším hodně dárků a úsměvů
nejen vlastních, ale taky na tvářích rodičů.

Vždyť Vánoce jsou, podle mne, nejkrásnější svátky v roce především
pro naše nejmladší. Není nic pěknějšího než radující se děti s nádherně
zářícíma očima před osvětleným vánočním stromečkem plným krásně
zabalených dárků.

Těm starším, kteří už nevěří, že dárky přinesl Ježíšek, chci popřát
hlavně hodně dobrých kamarádů, na které se mohou vždy spolehnout,
spoustu dobrých školních výsledků a připomenout jim, že u dárku
nerozhoduje cena, ale s jakou láskou nám jsou předávány.

Všem dospělým přeji zdraví, klid a dostatek rodinné pohody, neboť
jsme to právě my, na kom vytvoření krásné vánoční atmosféry závisí
nejvíce. Proto při tomto předvánočním shonu nezapomeňme na rodinu
a blízké.

Anakonec bych rád popřál těm starším hlavně pevné zdraví a dostatek
životního optimismu pramenícího z bohatých životních zkušeností.
Přeji Vám, ať nezůstanete sami, ať máte kolem sebe své nejmilejší
a nejbližší, na které se můžete v každé situaci spolehnout.

Do nového roku 2017 Vám všem přeji všechno nejlepší, hodně
zdraví, spoustu lásky, dobré nálady a životního optimismu. A aby jste
v následujícím roce zažívali jen příjemné a šťastné okamžiky života.

Michal Moravec
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Co nového na úřadě 
 
     Ani se to nezdá možné, ale už jsme v polovině volebního období, možná je čas i na nějaké 
bilancování. Domnívám se, že společně s místostarostou a ostatními členy zastupitelstva se 
snažíme, aby v naší obci vše klapalo. Za mě, ale musím říci, že se stále peru s nedostatkem 
času, protože skloubit rodinu, hlavní zaměstnání i starostování je náročné, a tak některé věci 
nejdou tak jak bych si někdy představoval. 
    V letošním roce se v obci neprováděly žádné velké investiční nebo neinvestiční akce. Spíše 
se prováděli menší, řekněme, údržbové činnosti.     
     V květnu se čistil obecní vodovod a pod kostelem byl nainstalovaný nový požární hydrant. 
Náš vodohospodář Milan Brych vyměnil 10 ks domovních vodoměrů. V příštím roce se bude 
s výměnami vodoměrů dále pokračovat. V minulém DZ jsem Vás informoval, že se bude 
zpracovávat studie na zkapacitnění vodojemu. Při čištění vodovodu byla provedena prohlídka 
celého vodojemu i s dalším zařízením společně s odborníkem na vodovody a bylo zjištěno, že 
vzhledem k průměrné denní spotřebě je velikost vodojemu dostačující. Je pouze nutné provést 
automatizaci čerpání pitné vody do vodojemu, což by mělo alespoň částečně pomoci v období 
sucha. V současné době se tento projekt připravuje a v březnu 2017 chceme podat žádost  
o dotaci. I v letošním roce jsme se potýkali s menšími problémy s dostatkem pitné vody, a to 
nikoliv v létě, ale až na podzim. Je stále znát srážkový deficit, který trvá již několik let.   
     V květnu se také po 12 letech užívání, revitalizovalo víceúčelové hřiště. Hrací plocha již 
neměla potřebné vlastnosti, které má mít, proto se musel křemičitý písek velmi silnými 
tlakovými čističi vymýt a plocha znovu zapískovat. Také se nově natřely mantinely a hřiště je 
zase jako nové. 
     V letošním roce jsme mohli nově využívat velkoobjemové kontejnery na bioodpad.  
I přesto se několikrát stalo, že suché listí nebo trávu někdo spaloval. Apeluji na Vás, abyste 
toto nedělali a vše ukládali do velkoobjemových kontejnerů k tomu určených, protože některá 
místa v obci jsou pak značně zamořená. Od 1. 1. 2017 platí dvě nové obecně závazné 
vyhlášky č. 01/2016 a 02/2016. OZV č. 01/2016 stanovuje systému shromažďování, sběru, 
přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů vznikajících na jejím 
katastrálním území. Jde o aktualizaci této vyhlášky, kdy předchozí vyhláška byla z roku 2008 
a neřešila bioodpad. OZV č. 02/2016 stanovuje místní poplatek za provoz systému 
shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů.  
Po několika letech, kdy jsme poplatek za odpady nechávali ve stejné výši, jsme byli nuceni 
cenu navýšit, protože ceny na likvidaci komunálních odpadů se stále zvyšují a obec tyto 
náklady musí částečně dotovat z rozpočtu. Poplatek tedy od 1. 1. 2017 bude ve výši 500,- Kč 
pro fyzickou osobu, nebo osobu, která má ve vlastnictví stavbu určenou k individuální 
rekreaci. Ve vyhlášce je opět počítáno s úlevami a to takovými, že důchodci budou platit 
300,- Kč a děti do 18 let 200,- Kč. I přes zvýšení poplatku musím upozornit, že obec bude  
i dále odpadové hospodářství dotovat ze svého rozpočtu. Obě vyhlášky jsou již teď vyvěšeny 
na úřední desce na budově OÚ i na internetových stránkách obce. Také musím upozornit 
některé z Vás, že na netříděný komunální odpad musíte mít vlastní popelnice 110 nebo 120 l. 
Černý kontejner, který je u kontejnerů na tříděný odpad pod kostelem, je určený pouze pro ty, 
kteří mají nemovitost na místech, kam nemůže svozová firma zajet. Konkrétně se jedná o tyto 
nemovitosti čp. 5, 8, 11, 13, 48, 49, 53, 60, 61, 63, 74, 81, 84, a če. 01, 02, 03, 015, 023. 
Hlavně přes léto se stávalo, že již po týdnu po odvozu odpadu byl kontejner úplně přeplněný  
a nevěřím tomu, že ho naplnili uživatelé uvedených nemovitostí. 
    V současné době se společně s ředitelem naší ZŠ Honzou Grulichem intenzivně zabýváme 
projektem na přístavbu ZŠ, přímo studií proveditelnosti, která je stěžejním dokumentem 
žádosti do 47. výzvy IROP. Dá se říci, že aktualizuje stavební projekt z roku 2009, kdy jsme 
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na tento projekt tehdy požádali o dotaci. V roce 2010 nebyl náš projekt podpořen z důvodu 
malé alokace finančních prostředků do programu PRV, kam jsme žádali. Od té doby  
se z daného projektu řada věcí provedla, jako např. čistírna odpadních vod pro ZŠ, nebo 
zateplení a výměna otopné soustavy a zdroje tepla. Projekt je navržen tak, že bude přistaveno 
celé nadzemní podlaží na místě půdy, kde vznikne 6 nových učeben, kabinety, sociální 
zařízení a výtah. Stávající učebny v přízemí budovy budou využity na šatnu a jídelnu. 
Vzhledem k současnému počtu žáků v naší škole, což je 166 a je to rekord, je přístavba 
opravdu nutná. Ještě musím dodat, že výše dotace je až 90%. I přesto budeme muset shánět 
další finanční prostředky na dofinancování této akce, protože rozpočet je odhadován  
na 18 mil. Kč, což je na náš rozpočet velmi mnoho. Zda budeme úspěšní s žádostí o dotaci  
a tento projekt, se bude realizovat, se dozvíme na jaře 2017. 
     Mám i jednu velmi dobrou zprávu. Na začátku listopadu bylo vydáno stavební povolení  
na stavbu „III/3093 DOBŘANY“ což je rekonstrukce silnice přes Dobřany. Současně má 
probíhat i výběrové řízení na dodavatele stavby a dle pracovníků správy a údržby silnic KHK 
by se v příštím roce měla silnice přes Dobřany opravovat. Nebude se jednat o pouhé položení 
nového asfaltového koberce, ale měla by se silnice opravovat více do hloubky, společně 
s odvodněním a novými propustky.  
     S jakýmkoliv nápadem, jak naší vesnici zkrášlit, vylepšit či změnit jste na obecním úřadu, 
vítáni.   
     Zároveň bych chtěl poděkovat všem, kteří se účastní obecních brigád a všech dalších akcí 
a jakýmkoliv způsobem pomáhají v naší obci. Někdy není lehké vše zorganizovat a udělat  
ke vší spokojenosti, ale doufám, že se nám to společně daří. 

starosta 
 
ŽIVOTNÍ JUBILEA V UPLYNULÉM OBDOBÍ oslavili: 
 
Pan       Libor       Krulich                 Pan         Bohumil      Tomáš  
 
Paní      Milada    Ptáčková               Paní        Arnoštka     Henclová 
 
Paní      Anežka   Poulová                 Paní        Bohumila   Tomášová 
 
Paní      Vlasta     Matějů                   Pan         Adolf          Poul 
 
Paní      Libuše    Hartmanová           Paní        Božena      Andršová 
 
Všem našim sousedům srdečně blahopřejeme! 
 
V pátek, 24. června jsme se přišli na dobřanském hřbitově naposledy 
rozloučit s paní učitelkou L. Procházkovou.   
                                 
                                           Čest její památce! 
 
 
Co nového u Sokola 
 
  Dalo by se říci, že u Sokola se přes léto nic nového nedělo. Občas byla otevřena klubovna  
a kdo chtěl mohl zajít, obyčejně v pátek, do klubovny. V horkých letních dnech se výborně 
sedělo v přístřešku, kde bylo příjemně.  
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    I v letošním roce měli sokolovnu  
v červenci pronajatou manželé Kozánkovi 
na své kurzy tance. Tak jsme občas 
zahlédli jít po Dobřanech turisty, kteří 
byli, evidentně, odjinud . 
    Největší podzimní akce, jako každý 
rok, je brigáda na přípravu dřeva na zimu. 
Letos to bylo v sobotu 10.9. a opět se 
sešlo hodně členů, a tak šla práce pěkně 
od ruky. Sklep byl brzo plný nařezaného 
dřeva.  Ženy se také brigády zúčastnily a 
daly se do úklidu. Hlavně bylo třeba umýt 
okna, a to u sokolovny není jen tak, ale děvčata si poradila. Ty nejodvážnější vzal Marcel Kříž 
do lžíce bagru a okna se krásně umyla. Za odměnu je pak zvedl ve lžíci co nejvýše, ale nevím, 
jestli se to všem tak úplně líbilo. Ještě se také natíral přístřešek a dělaly se drobné opravy.  
Po dobře vykonané práci se všichni občerstvili pečenou krůtou, pivem a jinými nápoji. Také 
si všichni mohli dopřát různé moučníky, které přinesla děvčata. Jelikož zbylo hodně masa  
z krůt, tak jsme se sešli ještě v neděli a společně jsme poobědovali. 

Od října se opět v sokolovně 
cvičí jóga. Letos nás výborně 
vede Tereza Mičková. Přijďte 
se rozhýbat a zacvičit si. 
Cvičení je pro všechny 
věkové kategorie a zvládne ho 
každý. 
Minulý týden 3.prosince 2016 
proběhlo Adventní posezení 
s Mikulášskou nadílkou. 

                        
Milada Moravcová 

 
Z činnosti AMK Dobřany 
 
Po neslavném zimním období pro pořádání sportovních 
podniků, pro AMK (motoskijöringu), stál před námi úkol 
uspořádat Mistrovství ČR RB a POHÁR SPONZORŮ  
v autokrosu a to 28. - 29.5.2016. 
Při takovýchto závodech dochází k řadě nepředvídatelných 
situací, které se musí řešit teď hned tak na příklad. Bylo 
nutné zabezpečit kropení závodního okruhu a na tento termín 
byla veškerá technika okolních hasičských sborů vyjetá  
na soutěžích. Na poslední chvíli nám vypomohli hasiči  
ze Slavoňova a s velkým zájmem se zapojili do přípravy 
okruhu. Hodnocení závodu HSK (hlavním sportovním 
komisařem) bylo více než příznivé. 
Myslíte si že je zde na závodišti vše připraveno, ale čtrnáct 
dnů před závodem začne kolotoč znovu a ne jinak tomu bylo 
i před POHÁREM SPONZORŮ RB, který se měl uskutečnit 
18.-19.9.2016. Znovu zmobilizovat cca 60 pořadatelů - 
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traťových komisařů, hasičů, odtahy, organizace staru, udržení v chodu zázemí, toalety  
a v neposlední řadě občerstvení, které nám závidí i pořadatelé Mez. M ČR. Z květnového 
závodu jsme si vzali ponaučení, byl zakoupen další kropící vůz a opět společně s hasiči 
 ze Slavoňova se podařilo zajistit bezpečnost a bezprašnost závodu i když nám při nedělním 
závodě pomohlo výrazně počasí. 
Tento poslední závod se vyznačoval tvrdými souboji, které někdy byli na hraně a museli  
se řešit pomocí kamer, které mají jezdci povinně umístěné na svých vozidlech. 
Protože se ve třídě 160 ccm přihlásil malý počet jezdců, byla tato třída z hodnocení zrušena  
a příležitost dostala závodnice od Berlína Lota Anna Zeidler, která dosáhne věkové hranice  
5 let teprve v lednu 2017 a bude moci oficiálně zažádat o licenci, také ona si odvezla  
z Dobřan pohár. 
Ve třídě RB 250 zvítězil Libor Teješ letošní mistr ČR, na místě druhém skončil Václav Kindl 
a na třetím Daniel Pytloun, bratr zpěvačky Olgy Lounové. Ve třídě RB 125 zvítězil Lukáš 
Svoboda také letošní mistr ČR, na místě druhém skončil Viktor Vítek a na třetím Eliška 
Pytlounová sestra Olgy Lounové. 
Pro AMK Dobřany je pro letošní rok program sportovních podniků vyčerpán, děkujeme  
za přízeň, kterou máte k AMK a těšíme se na shledanou 29.10.2016 ve "Dřeváku", kde se 
uskuteční tradiční setkání příznivců motoristického sportu. 

Dne 5.11. 2016  uskutečnil Auto Moto 
Klub Dolní Bousov v AČR s pověřením 
Svazu Off-Road FAS oficiální vyhlášení 
sezóny 2016 v disciplíně AUTOCROSS  
a RALLYCROSS.  
Vedle ostatních pořadatelů mistrovských 
závodů jako např. Nová Paka, Poříčí nad 
Sázavou, Přerov, Humpolec, Sedlčany a 
dalších, byl i náš dobřanský automotoklub 
oceněn za uspořádání nejen mistrovského 
závodu, ale i tří závodů Pohárů sponzorů 
Racerbuggy. Ve většině případech byly 
tyto závody jinými pořadateli zrušeny  

pro malou účast jezdců. O to více nás i zúčastněné jezdce potěšilo, že se pořádané závody  
u nás v Dobřanech odjely.                                                                                                              

AMK v AČR Dobřany v O. h. 
 
Dobřany v Dobřanech 
 
O víkendu 22. a 23. října se uskutečnil celý 
rok očekávaný výlet do západočeských 
Dobřan. Ráno se všichni těšící se 
Dobřaňáci sešli na zastávce před autobu-
sem a vyrazili na poměrně dlouhou cestu. 
     Když jsme dojeli na místo, čekalo nás 
vřelé přivítání, ubytování a výborný oběd, 
po kterém jsme se vydali do Plzně  
do zábavního centra Techmania. Tam jsme 
si mohli zkusit zajímavé věci, se kterými 
se v „normálním“ životě třeba ani 
nesetkáme, mohli jsme pozorovat také 
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fyzikální pokusy atd. Poté jsme nakoukli i do planetária, kde jsme se mohli dozvědět pár 
nových věcí. 
Potom když jsme se dostali opět do hotelu, měli jsme chvilku na to se zkrášlit a vystrojit na tu 
snad nejvíce očekávanou večerní zábavu . Cestou do psychiatrické léčebny, kde byl pro nás 
večerní program připravený, nás překvapila milá zastávka u tamějších „starostových“. Dostali 
jsme na posilněnou nějaký ten panák nebo sklenku vína. A pak už nás čekala jen příjemná 
zábava v podobě vystoupení Dobřanských bábinek, tance na skvělou muziku, popíjení u baru, 
přátelské popovídání atd… 
     Další den, po velmi ospalém ránu, jsme navštívili opravovaný klášter Mariánská Týnice, 
který vypadal moc hezky. Poté jsme jeli do restaurace s obědem a po rozloučení jsme vyrazili 
po tomto náročném víkendu domů, k nám do našich malých klidných Dobřan 
 

               Aneta Moravcová  
 
Krok za krokem v Dobřanech očima Honzy Moce 
 
Květen v Dobřanech začal májovou mší v našem kostele sv. Mikuláše.  
Ve čtvrtek, 5. května, se sešel organizační výbor SENIOR KLUBU DOBŘANY. Dohodnuta 
akce BÁBINEK z partnerských Dobřan od Plzně, potom byla brigáda na osazení obecních 
květináčů. K obligátním muškátům přibylo také hodně afrikánů, které věnovala Hanka 
Kavková. Děkujeme! 
V pátek, 6.5. na OÚ proběhlo jednání o opravě silnice od mlýna k výjezdu na Plasnice, 
účastnilo se asi deset subjektů, tak snad to napřesrok konečně vyjde. Alespoň to všichni 
slibovali. 
V sobotu, 7. května proběhl úspěšně svoz nebezpečného odpadu, dost se toho odvezlo.  
Ve čtvrtek, 19. května proběhlo předání církevních lesů. Odpoledne se v sokolské klubovně 
besedovalo na setkání s panem farářem Barborkou, poté se připravila tělocvična na program 
BÁBINEK. 
V pátek, 20.5 „BÁBINKY“ z našich partnerských Dobřan u Plzně pro náš SENIOR KLUB  
i mladší sousedy předvedly nádherné vystoupení, které se všem velice líbilo. Konec byl 
v pozdních nočních hodinách. 
Sobota, neděle 28. a 29. května – pořádal AUTOKLUB závody. V pondělí, 30. května 
proběhlo na OÚ zasedání zastupitelstva, v úterý 31. přijeli na pozvání pana starosty zástupci 
diecéze KHK. K možnosti odprodeje několika parcel za Sokolem prozatím nedošlo ze strany 
katolické církve k definitivnímu řešení.  
Ve čtvrtek, 2. června se uskutečnila malá brigáda na prořezávání našich stromů. Pepovi 
Šritrovi to šlo výborně, větve se odvážely postupně tam, kam patří, tj. na místo bývalého 
střepníku. Bylo jich hodně, práce bylo do večera.  
V sobotu, 4. června byla hasičská brigáda od 9. hodin, přišlo dost lidí. Asi od 14. hodiny opět 
dobřanští hasiči připravili v rámci dne dětí veselou zábavu pro naše nejmenší, ale nemenší 
radost z válení v hasičské pěně měli i dospěláci. 
Neděle, 5. června – pravidelná mše v našem kostele sv. Mikuláše. Nezvyklá účast  
49 zúčastněných. 
Čtvrtek, 16. června už tradiční setkání s panem farářem v sokolské klubovně, večer schůzka 
organizačního výboru SENIOR KLUBU. V úterý, 21. června přijela do Dobřan komise 
k soutěži vesnice roku KHK, do které jsme se přihlásili. Slavnostní vyhlášení proběhne  
20. srpna.  
Ve čtvrtek, 23. června setkání v sokolské klubovně, tradiční SENIOR KLUB. Pan Jirka Ježek 
nám upekl skvělé ryby, účast tak velká, že se na všechny ani nedostalo. 
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V pátek, 24. června, jsme se za velké účasti občanů naposledy rozloučili na našem hřbitově 
s paní učitelkou L. Procházkovou, která nás náhle opustila. 
V neděli, 3. července pravidelná mše svatá v našem kostele. 
V průběhu tohoto popisovaného období jsme za všechny dobřaňáky, jak je u nás zvykem, 
popřáli všechno dobré a předali pozornost k jejich jubileu také našim spoluobčanům: paní 
Arnoštce Henclové, paní Miladě Ptáčkové, paní Libuši Hartmanové, paní Bohunce 
Tomášové, paní Anežce Poulové, paní Vlastě Matějů, panu Liboru Krulichovi st., panu 
Bondovi Tomášovi a panu Adolfu Poulovi. Je vidno, že naše obecní kulturní komise funguje! 
Od pondělí, 11. července do pátku, 15. července proběhla v prostorách OÚ výstava  
cca 42 zpravodajů našeho regionu. Navštívilo jí 46 návštěvníků nejen z Dobřan, ale také 
z Prahy a našeho okolí. V zápisech do návštěvní knihy nejvíce chválili náš „DOBŘANSKÝ 
ZPRAVODAJ“ a také se zúčastnili soutěže o nejlepší periodikum. Výsledky zatím neznáme. 
V prázdninových měsících byla téměř každý pátek provozována „hospoda“ v naší sokolské 
klubovně, účast i zábava byla 
výborná. Chodili jak naši, tak 
jejich přátelé či rekreanti. 
Obsluha vždy perfektní! To platí 
také pro „hospodu“, která 
proběhla v pátek, 5. srpna. 
V neděli, 7. srpna opět mše svatá 
v našem kostele, pan farář 
Barborka celebroval, účast  
49 lidí. Až to překvapuje, ale 
fakt je, že k nám jezdí stále více 
lidí z okolních vesnic. 
Ve čtvrtek, 18. srpna setkání 
některých farníků s P. Barborkou 
v sokolské klubovně, účast stále 
stabilně malá. 
V sobotu, 20. srpna, jak jsem už předeslal, proběhlo v obci Rudník slavnostní vyhlášení 
„VESNICE ROKU 2016 Královéhradeckého 
kraje“- sice jsme nezvítězili, ale Dobřany obdržely 
„ZLATOU PLAKETU HEJTMANA“. Z rukou 
pana hejtmana L. France jí za nás za všechny 
převzal náš starosta pan Michal Moravec. Je to 
krásné ocenění, myslím, že Dobřany si ho 
zaslouží. 
V pondělí, 29. srpna proběhlo na OÚ zasedání 
zastupitelstva, účast trochu vyšší než obvykle, 17 
osob. Ale měl by být asi ještě o trochu větší zájem 
o věci veřejné… 
V pátek, 2. září byla opět pro naše sousedy 
otevřena občerstvovna v sokolské klubovně. 
Obsluha vzorná! 
V neděli, 4. září, pravidelná mše svatá v kostele sv. Mikuláše. Protože P. Barborka je  
na dovolené, posvícenskou mši tentokrát celebroval vojenský kaplan z Vyškova. Velmi se mu 
líbil náš kostel. Účast opět vysoká, zachraňují nás ovšem také návštěvníci ze sousedství. 
7. srpna, ve středu, organizační výbor připravuje poprázdninový SENIOR KLUB, který se 
bude konat 29. září. 
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V sobotu, 10. září je od devíti hodin sokolská brigáda. Dřevo na zimu, úprava okolí pomníku 
padlých, úklid zastávky dole u mlýna – poděkování také Zdeně Moravcové - odvezla  
i přivezla nás i s nářadím v pořádku nazpátek. Podrobněji o brigádě v článku od Milady 
Moravcové. 
V sobotu 17. a v neděli 18. září – Autoklub Dobřany pořádá závody Bugginek. 
V úterý 27. září před státním svátkem sv. Václava, kdy máme volný den, je v sokolské 
klubovně opět otevřeno a dobřanský „KLUB 12 Měsíčků“ provozuje hospodu. Děvčata  
ve svůdných kraťoučkých sukničkách, pod kterými měly ale bohužel tepláky, profesionálně 
obsluhovaly návštěvníky. Dvanáct měsíčků se stává pojmem, je s nimi vždy veselo! 
 Ve čtvrtek, 29. září v 16 hodin 
proběhl další SENIOR KLUB. 
Tentokrát pro nás Královéhradecký 
kraj s podporou Ministerstva vnitra 
ČR uspořádal zábavné divadelní 
představení, jehož podstatou bylo, 
jak naučit seniory říkat 
podvodníkům NE! Profesionální 
herci z Hradce Králové byli úžasní, 
bylo veselo, občerstvení skvělé, jen 
účast mohla být větší. Ale o to 
srdečnější byla atmosféra. Také 
účinkujícím se u nás v Dobřanech 
velmi líbilo. Na závěr tohoto 
setkání popřál všem našim 
seniorům k Mezinárodnímu dni seniorů všechno dobré pan starosta Michal Moravec. 
SENIOR KLUB už běží třetím rokem, tak snad zájem bude i nadále pokračovat.  
Neděle, 2. října – pravidelná mše svatá v našem kostele, lidí dost, ale jistí to především 
přespolní návštěvníci. 
Ve středu, 5. října začalo pravidelné každotýdenní cvičení jógy. Od 18,30 v naší sokolovně, 
vede paní Tereza Mičková. Napoprvé osm cvičících, snad se zájem zvýší. 
V pátek a v sobotu 7. a 8. října – tak jako v celé republice i u nás proběhly volby  
do Královéhradeckého kraje. Díky našemu řediteli Mgr. Grulichovi u nás dostala nejvíce 
hlasů TOP 09, bohužel to nestačilo, aby se pan ředitel do kraje dostal. Škoda! Mohli jsme tam 
mít dobré zastání. 
Ve středu, 12. října opět cvičení jógy, účast se zvyšuje, tělo dostává zabrat, je to výborné. 
 Po skončení zasedá organizační výbor SENIOR KLUBU DOBŘANY, na pravidelné setkání 
nejen seniorů, ale i jejich přátel a příznivců jsme si pozvali na čtvrtek, 27. října paní MUDr. 
Mílu Jiřištovou, která přednášela nejen o tom, jak pečovat o své zoubky. 
V sobotu, 15. října byl pravidelný odvoz nebezpečného odpadu, pokaždé se toho najde doma 
dost na likvidaci. I tentokrát byl zájem. Odpoledne proběhla malá brigáda, Marcel Kříž 
přivezl plošinu a do večera se navěšovalo osvětlení na vánoční strom. Za tmy jsme to 
vyzkoušeli, vypadá to pěkně. Vánoce se rychle blíží. 
Ve středu, 19. října od 18,30 opět jóga, tentokrát jí vedla Zdena Holubová, účast opět vyšší, 
tak snad to tělo ocení. Přijďte si s námi zacvičit! 
20. října, ve čtvrtek, od 16. hodiny, v sokolovně pravidelné setkání farníků s panem farářem, 
také tady se účast zvyšuje. Atmosféra výborná. 
 V sobotu, 22. října odjezd našich do Dobřan u Plzně, návrat v neděli večer, podrobněji  
na jiném místě našeho zpravodaje.  
Ve čtvrtek, 27. října od 16,00 – SENIOR KLUB, přednáší paní MUDr. Míla Jiřištová. Velmi 
poučně, ale i humorně nám paní doktorka ukázala, jak bychom se správně měli starat o svůj 
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chrup. Mnozí z nás jsme poprvé viděli i pomůcky, se kterými lze zuby dokonale čistit  
i ochraňovat do časů budoucích. I tady se ukázalo, že se máme stále čemu přiučit, především 
když jde o naše zdraví. A zuby to velmi silně ovlivňují. Sedmnáct zúčastněných ocenilo paní 
doktorku zaslouženým potleskem. 
V pátek, 28. října – otevřena hospoda v sokolské klubovně, Pepa Šritr s Martinou už od 18,00 
připravili klubovnu, doma uvařili a přinesli výborný zvěřinový guláš ze srnčího, kančího  
a vysoké. Guláš chutnal, někteří hosté si ho dali i dvakrát. Hospoda byla nabitá, atmosféra  
i díky výbornému jídlu a pití byla vynikající. Martino, Pepo, děkujeme! 
V sobotu, 29. října – ve DŘEVÁKU – pořádá AMK setkání s veterány. Asi osmdesát 
veteránů a dobřaňáků se sešlo na závodišti ve dřeváku, aby si popovídali o všem možném. 
Kolektiv Majky Švorcové, vlastně její rodina, připravili několik druhů hotových jídel, mimo 
jiné řízky z výborným bramborovým salátem. Návštěvníkům velice chutnalo, chválili místní, 
veteráni i sousedé z Dobrušky.  
V pondělí, 30. října, naposledy 
byla za pultem MAJKETU naše 
paní Majka Švorcová. Po 28 
letech se rozhodla, že předá 
štafetu Simče Švorcové a sama 
půjde na zasloužený odpočinek. 
Kolem 17. hodiny přišel 
k MAJKETU průvod velmi 
podivně vypadajících jakoby 
důchodců, byli velmi hluční, 
belhali se o berlích, s holemi, 
oblečení jako z padesátých let 
minulého století. Před prodejnou 
zazpívali písničku na rozloučenou, paní Majku oblíbali, předali dárečky, čestný diplom  
a spoustu květin. Pak se všichni napresovali dovnitř a pan starosta Michal Moravec 
s manželkou poděkoval naší paní Majce za všechno, co pro obec a naše občany udělala. Moc 
nechybělo a došlo by i na slzičky. Na závěr oslavy musím napsat, že to všechno byli členové 
„Měsíčků“ a přátel z našich Dobřan. Oslava byla nakonec docela veselá, jen Simča Švorcová 
byla trochu rozpačitá z toho, co by jí čekalo také třeba za těch 28 let. A Majko, moc 
děkujeme!!!  
Svátek DUŠIČEK, 2. listopadu, byl ve znamení krásně upravených a rozsvícených hrobů  
na našem hřbitově, přijíždělo i mnoho návštěvníků odjinud. Také u pomníku padlých i u kříže 
v tyto dny se už několik roků svítí, u pomníku je díky paní Alence Křížové, která poskytla 
spoustu krásných podzimních větví, pěkná výzdoba.  
Ve čtvrtek, 3. listopadu šlo pár místních, jako už po řadu let, k markovské studánce.  Počasí  
i nálada se vyvedla, studánka je čistá, přidali jsme další zápis a zima nám vůbec nebyla. Příště 
ale musíme tenhle výlet dát včas vědět!  
V neděli, 6. listopadu byl Dobřanech kostel, neuvěřitelných 62 lidí, ale vesměs odjinud.  
17. listopadu setkání s panem farářem Barborkou v sokolovně.  
První adventní neděli, 27. listopadu, se konalo na návsi rozsvícení dobřanského vánočního 
stromu. Musíme pochválit Simču Švorcovou, která s Pepou postavila stánek, kde se podával 
čaj, grog, svařené víno či punč, místní děvčata přinesla také různé dobroty k zakousnutí. 
Zájem byl obrovský, přišlo kolem osmdesáti našich sousedů, dětí nepočítaně, i někteří z okolí. 
Byl to skvělý nápad Simči a Mirky. Vypadá to, že jsme založili novou tradici! I počasí přálo, 
k předvánoční idylce nechyběl ani padající sníh.  A v sobotu, 3. prosince bude v sokolovně 
pro děti Mikuláš, anděl i čerti. 15. prosince ve čtvrtek poslední letošní SENIOR KLUB. 
V pátek, 16. prosince se bude v MAJKETU konat také volání Ježíškovi, no a na Silvestra  
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o půlnoci opět tradičně přivítáme také u MAJKETU  Nový rok 2017! Přijďte ho přivítat 
s námi, ať se vydaří! 
 
Tolik tedy o dění u nás v Dobřanech v uplynulém letním i podzimním období. Není toho zase 
tak málo, že? A jestli jsem na něco podstatného zapomněl, tak se omlouvám. Za to může asi 
ten doktor A.! 

J.M. 
PRUSKO-RAKOUSKÁ VÁLKA r. 1866 
 
V letošním roce si připomínáme 150 let od války, která změnila politické uspořádání střední 
Evropy. Byl to velký konflikt mezi dvěma velmocemi a krvavé bitvy se odehrály v našem 
kraji. Hlavní příčina války byla snaha o sjednocení Německa pod vedením Pruska. Prusko 
napadlo Sasko, spojence Rakouska. Dravé Prusko několika směry vstoupilo do Čech  
a vypukla válka. Síly byly poměrně vyrovnané. 
Rakušané a Sasové nasadili do boje 215.000 mužů, vrchní velitel gen. Benedek. 
Prusové nasadili do boje 221.000 mužů, vrchní velitel král Vilém I.  
          27.6. 1866   Bitva u Trutnova – jediná vítězná bitva. 
          27.6. 1866   Bitva u Náchoda (Václavice, Branka, Vysokov) 
Již 26.6. pruská armáda obsadila Branku, výšinu u Náchoda. 
          Prusové do ní nasadili 28.000 mužů 
          Rakušané do ní nasadili 27.000 mužů 
Okolo poledne vypadala situace na bojišti pro rakouské vojsko příznivě. Přišly však pruské 
posily a po tuhém boji u Vysokova musela rakouská armáda přes Provodov ustoupit k České 
Skalici. 
          Rakousko mělo 1.106 mrtvých a 300 koní 
          Prusko mělo 365 mrtvých 
 
28.6. Bitva u České Skalice. Trvala jen  

4 hodiny, ale ztráty na obou stranách byly 
přes 6.000 mužů. 

 
29.6.  Bitva u Svinišťan, Dvůr Králové, Jičín 

Pevnost Josefov byla chráněna před útokem 
Prusů zaplavením okolního terénu a        
střelbou z kanónu odháněla nepřítele. 
Prusové ji obešli a postupovali ke Hradci.  
Josefov potom sloužil jako lazaret  
Pro zraněné vojáky. 

 
  3.7.  Bitva u Chlumu u Hradce Králové 
          Byla to jedna z největších bitev 19 století. 
Zapojilo se do ní 436.000 vojáků. Bitva začala za 
svítání a celé dopoledne nebylo o výsledku 
rozhodnuto. Rakouská armáda vybavená děly 
úspěšně vzdorovala a měla mírnou převahu. Po 15. 
hod. Prusové dobyli vrch Chlum a Rakušané 
ustupovali. Ztráty v bitvě byly obrovské. Na rakouské straně 6.000 mrtvých, 8.500 raněných. 
Na pruské straně 2.000 mrtvých, 7.000 raněných. Rakouské vojsko ustoupilo na Moravu  
a Prusové se stali pány Čech a podle toho se také chovali. 
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8.7.  Prusové obsadili Prahu. 
26.7.  Podepsáno příměří v Mikulově. 
23.8.  Podepsána mírová smlouva v Praze. 

Válka byla krátká, ale pro rakouské císařství to byla zdrcující porážka. Prusové zůstali 
v Čechách až do konce září, do zaplacení 20. milionů zlatých. 

V naší vlasti po sobě zanechali pověst velikých jedlíků a pijáků, kterým všechno chutnalo. 
Stovky raněných vojáků zůstalo na bojišti. Postupně byli odváženi do Náchoda a Nového 

Města. Do Nov. Města přivezeno 683 raněných. Byli umístěni v klášteře Milosrdných bratří, 
na zámku, ve škole i v bytech. Chirurgické zákroky se běžně prováděly bez umrtvení, chyběly 
obvazy a lékaři. Po četných amputacích končetin často následovala otrava a smrt. Každý den 
umíralo několik vojáků. V zašitém pytli byli odváženi na hřbitov a ukládány do hromadného 
hrobu. Bylo zde pohřbeno 124 vojáků. V roce 1896 v místě hromadného hrobu postaven 
pískovcový pomník ve tvaru jehlanu. 
 
Na bojišti, v letním horku, ležely mrtvoly již pátý den. Všude se šířil mrtvolný zápach 
rozkladu. Prusové násilím nutili obyvatele k odklízení mrtvol. Byly kopány masové hroby 
(šachty) až přes 100 osob. Mrtví ukládáni také do polních úvozů a zahrnuti zeminou. Lidem 
docházely síly. Na odklízení koňských mršin už čas nezbýval. 
O válečných událostech píší školní kroniky. 
Školní kronika Sedloňova – učitel Jan Fišer. 
O hrozbě války se mluvilo již od jara. 
26.5. přijeli do Sedloňova rakouští dragouni, aby 
chránili hranici. 
5.6. byli odvoláni k Liberci a do Sedloňova přijeli 
z Dobrušky huláni a hlídkovali na hranicích. 
27.6. na bitvu na dobenínské planině se lidé dívali 
z Lužanského kopce a ze Sendraže. Hořely vesnice 
Provodov a Kleny a Česká Skalice. 
29.6. shromáždilo se obyvatelstvo na dobřanském 
kopci, bylo vidět ústup vojska k Josefovu. 
3.7. Bitva u Hradce. Odpoledne bylo slyšet střelbu 
z děl. 
7.7. Prusové vtrhli do Dobrušky. Město muselo 
poskytnout stravu a ubytování, velitelé požadovali 
peníze, pod pohrůžkou vypálení města.  
13.7. Prusové přes Olešnici pochodovali do 
Opočna. Zde žádali oběd pro 800 mužů. 
Ubytováni byli na zámku, ve škole, po domech. 
14.7. ráno táhli přes Třebechovice k Pardubicím, 
kde měl pruský král svůj hlavní stan. Asi v 8 hod. 
pochodovali další Prusové přes Opočno! Zde 
rozkázali, že jim mají na náměstí donést pivo. V krátkém čase bylo touto žíznivou holotou 
vypito osm půlek piva. Pak pochodovali dále. Hlavně Olešnice trpěla častými pruskými 
pochody. Žádali stravu, ubytování a vozy s potahem. 
 
Školní kronika Bystré – učitel Jan Jirka 
Od 27.5. do 13.6. ležela zde švadrona dragounů jménem „Princ Eugen“, kteří zde měli na poli 
a louce cvičení a ke hranicím na hlídku jezdili. 
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23.6. táhla skrze Bystré od Sedloňova celá švadrona kyrysníků a poněvadž se to stalo před 
svítáním, povstal mezi lidmi strach, že jsou zde Prusové. 
24.6.  přitáhl do okolí celý pluk pěchoty. Do Bystrého jen jeden prapor přišel, aby okolní 
vrchy obsadil. 
25.6.  odtáhli k Novému Městu a přišli na jejich místo pluk „Šteininger“ který zde jen přes 
noc zůstal a odešel k Nov. Městu. 
26.6.  přišel do Bystrého 14 prapor myslivců. 
Když Prusové zpět táhli, přišli do Bystrého jen dvakrát. 
30.8.  490 mužů; zůstali přes noc a odešli. 
31.8.  190 mužů, měli v Bystrém zůstat do 2. září. V Janově však vypukla cholera  
a v několika dnech 12 lidí zemřelo. Když to Prusové viděli, raději hned odjeli. 
Na choleru zemřelo v Čechách více než 60.000 lidí. 
 
Farní kronika dobřanská 
 
L.P. 1866 vypukla válka s Prusem, ve které rakouská vojska na hlavu poražena byla. Dílem 
zradou, dílem nedovedností vyšších důstojníků. Velký strach pocítili i obyvatelé zdejší osady. 
Ve dne v noci byly vůkolní kopce plny lidstva, pozorující běh války a v noci ohně. Kdo co 
měl, ukládalo se do sklepů a zazdívalo. Že však Dobřany stranou od silnice jsou – ačkoliv  
ve vůkolí se to jak naším, tak i potom nepřátelským vojskem hemžilo – u nás nebylo ani 
vojáka ke spatření. 
 
Příčina porážky: Rak. armáda měla zastaralou výzbroj, ale hlavně selhalo velení. Bylo 
zvoleno nevýhodné postavení vojska a nevhodná taktika boje. 
Rakousko ztratilo vedoucí postavení ve střední Evropě a Prusku se otevřela cesta  
ke sjednocení německých států ve velké Německo. Válka přešla, ale v paměti lidu zůstala 
 po několik generací. Trvalou připomínkou této války jsou vojenské hřbitovy a pomníky  
na bojištích, v místech hromadných hrobů. K jedněm z nejkrásnějších pomníků patří  
„Polní myslivec“ u Vysokova, odhalený r. 1906.  
Na poděkování, že válka se vyhnula našemu okolí, nechal v roce 1871 Ignác Remeš rolník  
a mlynář ze Šedivin postavit kapličku. Za šťastný návrat z války postavil Albín Šinták 
z Plasnic před svým domem zděný sloup s obrazem P. Marie. 
S odstupem let se nám jeví tato válka jako zbytečná. Neuplynulo ani 50 let a Německo  
a Rakousko jsou velcí přátelé a spojenci. V r. 1914 vyvolají další válku, zvanou světová. 
Chtěl jsem vám přiblížit moji vesničku, s tak výstižným a přiléhavým názvem. Tam mi je 
skutečně vždy moc a moc dobře. 

           Josef Langr 
 

Seriál: Paměti Josefa Andrše z I. světové války… 
 
…Nevím už, jak dlouho jsme v té Oděse byli, přesunuli jsme se na trať do Kyjeva, dojeli  
až do Pomošny, tam právě vykládali Rusové vagon se špekem. My jsme se na ně dívali a oni 
nám skoro každému kousek uřízli, já jsem dostal také a ještě od jiného vojáka, který ho 
nechtěl. Potom jsem ho ještě na těch kamínkách vyškvařil a měl jsem na chleba dlouho. Z té 
Pomošny jsme se vrátili zpátky do města Voznesenka, tam jsme obsadili nádraží a hlídali  
3 magacíny. Tam byla jinší menáž než v našich posicích,vařili dost často kroupy a když jsme 
jich byli najedeny, tak je dali rozemlít a vařili nám knedliky a i koláče pekli. Tak jsme na jídlo 
nemohli naříkat a potom když jsme po vsích chodili hledat flinty, neb ruští vojáci utekli domů 
s celou výzbrojí z fronty. Mnoho pušek, čili jak Rusové říkají, vintovek jsme nenašli,  
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ale živobytí dost jsme sehnali. Bylo to právě po velikonočních svátcích, a tak v každé světnici 
měli z pečiva udělaný oltářík a tak nám dávali a co jsme nesnědli, dávali jsme do chlebníka 
domů. Ledakdes nás uctili čajem, tam totiž kafe nevařili, ale mají v každé domácnosti čajník, 
v němž se vaří čaj, jsou tam totiž moc pohostinní lidé. 
Byli jsme se také podívat v kostele na oddavky, celý obřad se odbýval ve stoje a trval myslím 
půl hodiny a po celou tu dobu držel mládenec s družicí na pásce věnečky nad nimi, to muselo 
být pro ně utrpení, oni byli vysocí, takže je musela ruka bolet. No a pak jsme se šli podívat 
také na tancovačku svatební, tancují venku na udupaném místě, tance mají vesměs rychlé,  
za chvíli je není pro prach vidět. Když se nevěsta loučí s domovem, má ve sklenici 
samohonku a ke všem čtyřem stranám se ukloní, s ní stříkne a něco u toho říká, co nevím. 
Také jsme slyšeli, jak se o ní chasníci seprali, prý až do krve, to oni byli zajisté opilí a když je 
Rus opilý, tak je lepší se mu vyhnout. Také jsme tam chodili rekvírovat obilí, mnoho jsme 
nesehnali, mněli ho někde ukryté v zemi. Když nic nebylo, tak šla Ruská šarže, co šla s námi 
do vedlejšího stavení a tam prozradili, že je schované v chodníku, co se nejvíc chodí. 
V jednom místě to dunělo, tak se kopalo, bylo asi půl metru pod zemí. Čichal jsem k němu, 
jestli nesmrdí, nesmrdělo. Bylo ho asi 5 korců, bylo suché, tam málo prší. My tam byli asi od 
7. března do 11. října, z počátku trochu sněžilo a asi jen dvakrát jsme zmokli. V Ukrajině 
málo prší, že tam nejsou žádné lesy ani ovocné stromy ve vsích, aby deště přitahovaly. 
Přišli jsme v Severinovce, byl tam zámeček a malý listnatý hájek a ve vsi Bílce byl višňový 
sad a na víc ovocného stromoví jsme nepřišli. Tam jsme byli ve vsi několik dnů ve stodole  
a ve dvorci. Lidé tam topily hnojem, dobytek mají i v zimě venku, z jara ten hnůj rýpají  
a stavějí na zemi na štorc, když zaschne, srovnají jej do záhranů, jako mi polínka tím se topí. 
Tak jsem vzpomínal, kdybych tak doma vysypal košíček hnoje ke kamnům, jak by matka 
hubovala. A tam jsou rádi, že jej mají-jenže o to ochuzují pole - takže jim málo roste. Obilí 
posečou strojem a to ještě jen asi 2 korce výměry, stáhnou pohrabáčem do řadů a nakládají do 
vozu jako my pohrabiny. Kdo nemají mlátičky, rozestřou jej po zemi po dvoře a honí po něm 
koně a tak mlátí, jak ho čistí, to jsem neviděl. Tam se lidé nedřou tak jako my. 
To jsme šli po městě, potká nás pár Rusů a jeden se ptá: vy jste Češi?, my že ano, a on povídá, 
že byl u Českého Brodu, že sloužil u sedláka. Jak se vám tam líbilo, ptáme se a on povídá, jó, 
máte to tam pěkné, ale tuze se tam dřete, u vás se musí pořád něco dělat, i kdyby se jen 
polínka měli přerovnávat. Rusové na venkově po zasetí umazují chalupy, které některé mají  
i střechu jen z bláta. Hlínu s koněm prodělají, totiž protlapou a ženy umazují a muži někde 
hůlají, tomu říkají zábava. Ale mi vojáci jsme si říkali, že bez těch lesů a stromů by se nám 
tam nelíbilo, to už v tom Polsku byly lesy a ovocné stromy, tam jsme jedli jablka, hrušky  
a slívy, ale na Ukrajině ne.  
Když jsme někam šli, tak za námi chodila smečka psů, tam psi žádného pána nemají a tak jsou 
živi, co jim kdo předhodí a ve městě, co kdo vyhodí na ulici. Kamarád Novotný říkal, že tam 
jsou psi čističi ulic, on tam byl déle než já a viděl to. My jsme jim také zbytky házeli a tak se 
nás drželi. 
V červenci jsme od naší setniny a od té druhé, po četě od každé, nastoupili do Oděsy 
k divizím na stráže. Tam jsme byli ubytováni na břehu u moře v pěkném baráku, Ale nemohli 
jsme v něm bydlet, pro samé štěnice, jednou trochu pršelo, tak jsme se tam uchýlili,  
ale nespali jsme celou noc, jak nás žrali, tak jsme raději spali venku pod celtami. Zle nám 
nebylo, noci byli teplé a do půlnoci hrála venku hudba. Volno jsme měli obden, použili jsme 
jej k procházce městě a ke koupání v moři. Po prvním koupání jsme se mohli rozdrbat, jak nás  
po té slané vodě tělo svrbělo. Měl jsem z té Oděsy také tři neděle dovolenou, na dráhu jsme 
museli na první zástavu za Oděsou, jelikož bolševici vyhodili sklady s municí a byl strach, 
jestli nevyhodí sklady s plynovýma bombama. My dovolenci jsme podle těch skladů museli 
jít a měli jsme dost strachu, aby to nevylítlo. Museli jsme si vzít celou výzbroj i pušku, dojeli 
jsme do Smirinky, tam jsme měli přesedat na jiný vlak, jenže byl nabitý a nás tam  



 
  

13 
 

už nepustili. Tak jsme šli kus dál a tam prolomily tyčkový plot a do vagonu se dostali, ale jen 
jak jsou vagony spojeny. Já ležel na té spoji a měl jsem dost strachu, aby mě to nestrhlo.  
No dojeli jsme až do Voločíska na hranicích ruskopolských no a dojel jsem pak bez nehody 
až domů. Dovolená utekla jak voda a zas zpátky. Říkali mě sice lidé, abych nejezdil, že to 
musí brzo prasknout, já bych rád zůstal, jenže by nemohli ti po nás na dovolenou, žádného  
by nepustili, dokud první se nevrátil. Stejně jsem přijel k setnině se dvoudenním zpožděním  
a felák mě strašil, že do roka se domů nedostanu… 

Pokračování opět příště… 
 
OTAKAR ŠEVČÍK v Dobřanech 
 
r. 1876 - 140. výročí 
 

Kdo z nás chodil do houslí, nebo ze školy z hudební výchovy, tak ví, že jsou dvě houslové 
školy pro začátečníky. 
Podle Jana Maláta, nebo Otakara Ševčíka. 
U nás se učilo podle Maláta, Ševčíkova škola je prý těžší a učí se spíše na konzervatoři. 
„V srpnu r.1876 zavítal do rodných Čech, profesor a houslový pedagog na konzervatoři     
v Kyjevě Otakar Ševčík. Na několik dnů zavítal také do Dobřan. 6. srpna 1876 o velké mši 
svými houslemi všechny okouzlil. Noclehem byl na faře, jakož i gymnazijní profesor 
z Kyjeva Nikolaj Petrovič Zaděreckij, rodilý z ruského Kyjeva a horlivý překladatel z českého 
jazyka.“ 
Tolik zápis ve farní kronice. 
Jak se dostal O. Ševčík do Dobřan? Dobřanský učitel 
Jan Petr měl hodně dětí. Jeden z jeho synů Václav 
Raimund Petr působil v té době také v Kyjevě. Byl 
zde profesorem klasických jazyků na gymnáziu. 
V době prázdnin navštívil V. R. Petr své rodiče 
v Dobřanech a přivedl také své přátele a kolegy 
z Kyjeva. Možná, že spolu pokračovali v cestě  
do Horažďovic, rodiště Ševčíka. 
OTAKAR ŠEVČÍK - houslista a zakladatel české 
houslové pedagogiky. 
                 narozen:  1852   Horažďovice  
                 zemřel:    1934   Písek 
Jako koncertní houslista a orchestrový hráč působil 
v Salcburku, Praze a Vídni. Jako houslový pedagog 
v Kyjevě, Charkově a na Pražské konzervatoři.  
Ve třídě O. Ševčíka na Pražské konzervatoři 
studovali: 
Jan  Kubelík, nar. 1880, zemř.1940, houslový virtuos 
světové pověsti. 
Jaroslav Kocian, nar. 1883, zemř. 1950, houslový 
virtuos, skladatel a pedagog. 

                                                                                Josef Langr 
 

DOBŘAŇÁKŮM PATŘÍ UZNÁNÍ  
 
Když jsem se téměř před pětasedmdesáti lety narodil  
jak Dobřany přirostou mi k srdci, jistě nikdo netušil.  
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Dokud žít budu, v Dobřanech vždy budu se cítit doma,  
Dobřany nejsou jen vaše, ale i vesnička má.  
Pro malebnost krajiny a krásu této vesničky,  
pro um a vlastnosti, jež zdobí zde žijící lidičky.  
  

Dřívější bída je naučila poctivě pracovat a nelenit,  
nouze jim umožnila desateru řemesel se přiučit,  
dala jim vůli stále nové zkušenosti a poznatky získávat  
a aby vše zvládnout dokázali, své síly spojovat.  
Neb ve dvou se kára lépe táhne, jak říká přísloví.  
Že škola je studnici poznání v Dobřanech všichni ví.  
O existenci školy vždy rvali se, kam až paměť sahá,  
dnes bohatou úrodu přináší jejich vytrvalá snaha.  
Obdivuji, co vše pro svou obec dobřaňáci dělají,  
jak o krásu obce a přátelské soužití neustále pečují.  
Že dovedou nejen do únavy pro obec pracovat,  
ale také, že si dokážou chvilku najít a společně se radovat.  
Zdá se, jako kdyby o rodácích z Dobřan mluvil,  
když kdysi učitel národů J. A. Komenský pravil:  
„Sloužiti a prospívati druhým, je vlastnost povah vznešených“  
Toto moudro zde úrodnou půdu našlo ve všech generacích.  
Hejrupáckou písničku jako hymnu dobřaňáci mohli by mít:  
„Ten umí to, a ten zas tohle, a všichni dohromady  
 uděláme moc“ jedna sloka mohla by znít.  
  

Přeji Vám, ať všem návštěvníkům Dobřan jasné je,  
že v Dobřanech se vždy dobře žilo a stále dobře žije,  
že jste parta pracovitá, kamarádská a veselá,  
že nikdo přiléhavému názvu obce ostudu nedělá,  
že za vším je moudrost a vlastnosti patřící většině  
a že ti co straní se, jsou jen v zanedbatelné menšině.  

Jan Hrnčíř 

První malovaný novoměstský betlém Jana Hrnčíře 
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Výměnný pobyt našich žáků v Belgii 
 
Přesně před rokem vyslala naše škola na stáž do Belgie některé pedagogy. Že takové návštěvy 
škol mají velký význam, vidíme i dnes. Naši kolegové se seznámili s několika školami a 
pedagogy a díky těmto kontaktům uspořádali letos výměnný pobyt našich žáků. Žáci si zaplatí 
pouze zpětnou jízdenku (autobusem z Prahy do Bruselu), vše další zorganizovali již naši 
belgičtí kolegové. Všichni zúčastnění se shodli, že se o ně v Belgii postarali báječně. Největší 
díky za tuto skvělou akci patří panu učiteli Machovi a panu učiteli Killarovi, kteří děti také  
do Belgie doprovázeli. A jak to zhodnotil právě pan učitel Mach, si můžeme přečíst níže. 

 

Studentská výměna: část první 

Žáci se vrátili z Belgie nadšení. Mají spoustu zážitků a znatelně se zlepšili v angličtině. To je 
samozřejmě hezké, ale není to to podstatné. Důležité je, že minimálně deseti žákům se 
podařilo překročit jednu magickou hranici. Z úrovně „Učím se anglicky“ se dostali na úroveň 
„Domluvím se anglicky“. Tak jako je léto zábavnější, když umíte plavat, je i svět mnohem 
zajímavější, když se v něm domluvíte.  

Moje generace tento pocit zažila většinou až na vysoké škole a připadá mi neuvěřitelné,  
že několik našich studentů se ke stejnému výsledku dopracovalo už v osmé nebo deváté třídě. 
Teď už se nebudou učit anglická slovíčka nebo gramatiku, protože je s tím otravuje učitel, ale 
proto, že chtějí něco říct nebo napsat kamarádovi. Získali dovednost, kterou už nikdy neztratí. 

Pro ty, kteří se nemohli zúčastnit výletu do Belgie, máme dobrou zprávu. Příští pololetí 
proběhne druhá část výměny a dorazí dvacet belgických studentů do Dobřan. Někteří ještě 
nemají hostitelskou rodinu, takže kdokoli se může přihlásit a zkusit praktickou komunikaci  
v anglickém jazyce, navíc s výhodou domácího prostředí. Informace o možnosti ubytování 
belgického studenta ve Vaší rodině získáte u pana učitele Killara, nebo u mne (Pavel Mach).  

Pro tuto akci hledáme i milé sponzory, kteří nám pomohou zajistit především dopravu našich  
i belgických studentů po okolí a náklady na ubytování a stravování belgických učitelů. 
Sponzoři se mohou hlásit u ředitele :-)       

  Pavel Mach 
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A jak celou akci viděla Adéla Lörinczová z Deštného a Sam Kizska z Kounova? 
V neděli navečer 16. října se několik žáků 9. a 8. třídy vydalo do města Oudenaarde v Belgii. 
Cesta ubíhala rychle a zanedlouho už jsme byli v Belgii. Když jsme v pondělí dorazili  
na vlakové nádraží v Oudenaarde, už na nás čekali belgičtí studenti a po krátké cestě jsme 
přišli do jejich školy. Jen co nás po škole provedli a ukázali nám, kde co je, všichni jsme se 
spolu pomocí několika her seznámili a poté odešli do svých rodin. 
V úterý jsme opět ráno šli do školy a tam se dozvěděli více o fotografickém projektu, dále 
následovala hodina holandštiny a hodina o historii Belgie. Poté co jsme se rozešli jsme měli 
krát-ký rozchod a následně nás belgičtí studenti vzali na bowling. Večer jsme jako obvykle šli 
k rodinám. 
Ve středu jsme společně jeli navštívit město Ghent. Tam jsme byli rozděleni do skupin  
a museli chodit po památkách a fotit se s nimi. Sice jsme nakonec dost promokli, ale to nám 
nevadilo, protože jsme hned poté šli do Aquaparku, kde jsme si to všichni neskutečně moc 
užili. Po návštěvě Aquaparku jsme jeli zpět do našich rodin. 
Ve čtvrtek jsme navštívili ptačí rezervaci ZWIN, kde jsme měli možnost projít se po krásné 
přírodě a dozvěděli se spoustu zajímavých informací. Po vyčerpávající návštěvě rezervace 

jsme jeli na pobřeží Belgie, kde jsme se 
kochali krásou Severního moře. Tam 
jsme nakonec pěkně zmokli a jeli zpět 
do našich rodin, kde jsme se ale 
nezdrželi dlouho, protože jsme šli  
do školy na „diskošku“, kde si to 
všichni moc užili. 
V pátek jsme šli do školy, kde jsme 
shrnuli náš fotografický projekt,  
a následně psali test o Evropě. Poté 
jsme šli do parku a tam si zahráli 

nějaké další zábavné hry. Pak přišlo na řadu karaoke, u kterého jsme se všichni moc pobavili.  
Po karaoke už bohužel nastal čas se rozloučit a tak následovalo dojemné loučení na vlakovém 
nádraží v Oudenaarde. Vlakem jsme při-jeli zpět do Bruselu a tam nastoupili na autobus zpět 
do Prahy. Já si myslím, že výlet do Belgie se opravdu moc povedl a doufám, že ostatní na to 
mají stejný názor.  
Na závěr pár otázek pro zúčastněné zájezdu. Myslím, že bude 
zajímavé, když budou některé otázky, ty směřované Belgičanům, 
psané v angličtině. Předpokládám, že hlavně ti mladší, kteří 
angličtinu tolik neovládáte, se prostě někoho na překlad zeptáte.  
Were you looking foreward to our arrival, or did you have some other 
feelings? 
Lukas: Yes I was very excited becuse I wanted to meet everyone.  
Myslíš, že se návštěva povedla? Těšíš se na jejich příjezd k nám? 
Kuba: Návštěva se rozhodně povedla, už jen proto, že být samotný  
v rodině byla super zkušenost a navíc všichni belgičtí studenti byli nehorázně milí a hodní. 
Proto si myslím, že není nikdo z českých studentů, kteří by se na ně netěšili. 
Did you like the exchanges? And what woud you like to be diffrent next time? Leonard:  
Yes I liked it! And next time I’d love to also have a host student.  
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Rychnovsko – pošlete své zážitky spojené s Francií 
Rodný kraj Františka Kupky – česko-francouzské dny v našem regionu 
 
V roce 2017 si připomeneme 60. výročí úmrtí malíře světového jména a rodáka z Opočna 
Františka Kupky. V rámci těchto oslav budou v našem regionu probíhat česko-francouzské 
dny. Součástí tohoto projektu bude, v návaznosti na úspěšnou soutěž zpravodajů Rychnovska, 
zveřejnění příspěvků občanů ve vzpomínkách na historické události či současný život  
ve Francii. 
 

Záleží na každé obci, která se do této literární akce zapojí, jak bude iniciovat své občany, aby 
zavzpomínali a sepsali své zážitky a vzpomínky, a jaké podmínky si při zveřejnění ve svém 
zpravodaji zvolí (např. délka příspěvku). 
 

Příběhy se mohou týkat vzpomínek na legionáře, vojáky světových válek, na lidi, kteří odešli 
do Francie za prací, uměním či z jiných důvodů. Ve vzpomínkách mohou zajít  
i do vzdálenější historie, možná najdou i nějaký příběh v obecní kronice. Mohou to být 
zážitky z dovolené, ze studií, vzpomínky nejen na lásku k francouzské kuchyni, ale i k ženě, 
recepty na zajímavá jídla, která vás natolik zaujala, že je vaříte i doma v Čechách. Mohou to 
být příběhy vážné, veselé i ztřeštěné, trapasy nevyjímaje. 
 

Zpravodaje s příběhy bude zveřejňovat na svém zpravodajském portále Orlický net  
ve spolupráci s knihovnou U Mokřinky Mokré. 
 

Podmínky zasílání zpravodaje a příběhu: 
Na adresu zpravodaje-rk2015@seznam.cz 
 obec/město zašle elektronicky zpravodaj s příběhem v pdf + samotný příběh ve Wordu 
 obec/město může zaslat maximálně 2 zpravodaje s příběhem 
 záleží vždy na vydavateli, kolik příběhů v jednom zpravodaji otiskne (podle svých 

možností) 
 každý autor s příběhem zašle souhlas s uveřejněním svého příspěvku, případně 

fotografie v obecním zpravodaji, na portále Orlický net, dalších tiskovinách, portálech 
a médiích v souvislosti s tímto projektem 

 

Prezentaci zpravodajů budou zajišťovat Orlický net ve spolupráci s knihovnou U Mokřinky. 
Prezentace na Orlickém netu: průběžně v měsících 1 - 9/2017. 
 

Akci zajišťuje spolek ABAKUS s podporou obcí a měst Rodného kraje Františka Kupky. 
Mediální partneři: Orlický net, Orlický týdeník. 
 

Zveřejněny budou příspěvky ze zpravodajů vydaných v období od 1. 12. 2016 do  23. 9. 2017, 
kdy bude slavnostní zakončení. 
Projekt česko-francouzské dny byl představen dne 29. 11. 2016 v Opočně za přítomnosti 
zástupců obcí a měst Dobrušska spolkem ABAKUS Opočno, Jiřím Králíčkem. 
 
Regionální finanční centrum 
 
Dne 29.11.2016 se za účasti vybraných starostů měst a obcí konalo 
v Opočně slavnostní zahájení provozu projektu Regionální finanční 
centrum.  Pana ředitele Ing. Jaroslava Pultara jsme požádali o představení 
projektu. 
Proč došlo k vytvoření projektu Regionální finanční centrum? 
Jako vystudovaný ekonom celý život pracuji s financemi a také již 14 let jsem zastupitel v rodném 
Opočně. Jsem patriot a Orlické hory mám v srdci. Při své práci se setkávám s řadou nekalých 
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praktik různých obchodníků a rádoby poradců, kteří se potulují po našem regionu a pod různými 
záminkami se dostávají do domácností občanů.  Jednou to jsou energie, jindy půjčky peněz nebo 
kontroly finančních produktů. Obce se brání umísťováním cedulí  - Zákaz podomního prodeje,  
ale bohužel to nestačí. Občané jsou často bezradní. Tak jsme si řekli, že s tímto nešvarem budeme 
bojovat přímo.  
Jak budete s nekalými praktikami bojovat? 
Otevřeli jsme poradenské kanceláře v Opočně, v budově bývalého ředitelství nemocnice a také 
v Rychnově nad Kněžnou. Tam mohou občané přijít pro radu přímo. Mohou se doptat či objednat 
i telefonicky. Vše bezplatně. Ve spolupráci s obcemi budeme vydávat články, které srozumitelnou 
formou poskytnou občanům informace o novelách zákonů nejen z finanční oblasti. Chceme 
navázat na úspěšné besedy se seniory či studenty. Ve firmách seznamujeme zaměstnance 
s novinkami. Spouštíme i webové stránky, kde budou novinky umístěny a také tam občané najdou 
vše potřebné. 
Kdo bude občanům radit a jaké informace dostanou? 
Mám tým certifikovaných specialistů. Naši partneři – banky, investiční společnosti, pojišťovny – 
budou poskytovat řadu cenných informací, o které se rádi podělíme. Jak si spořit na penzi? Jak 
nejlépe zhodnocovat úspory? Jaké pojištění zdraví či majetku je správné? Jak ušetřit na energiích? 
Kde vzít dobrou hypotéku?  Navíc občanům nabízíme právní ochranu. Naše partnerská právní 
společnost EUCS s.r.o. pomáhá lidem např. při vymáhání nároků na pojišťovnách, chrání klienty 
před nekalými obchodními praktikami a společně jsme schopni získat pro klienty zpět peníze, 
které vypadaly jako ztracené. 
Co aktuálního z finanční oblasti lidi nejvíce zajímá? 
Novela zákona, která se dotýká hypoték a je v platnosti od 1.12.2016.  Lidově řečeno – dochází ke 
zpřísňování podmínek pro poskytnutí hypotečních úvěrů - hypoték. Banky již nebudou poskytovat 
100% ceny pořizované nemovitosti. Lidé budou muset stále více zapojovat své vlastní naspořené 
prostředky.  Navíc po období poklesu úrokových sazeb, začíná jejich růst, což povede ke 
zvyšování měsíčních splátek. Pokud lidé již uvažují o koupi, rekonstrukci či výstavbě nemovitosti 
neměli by otálet. Ti co již hypotéku mají, by se zase měli podívat do smlouvy, kdy jim končí 
termín fixace úrokové sazby a dojednat si nové podmínky, dokud jsou ještě zajímavé. Jde to až 
1,5 roku před uvedeným termínem. Jak to udělat? Kterou banku vybrat? Co k tomu potřebuji? 
Kdo mi s tím poradí? To jsou přesně otázky, na které lidem nejčastěji odpovídáme. Stačí zavolat, 
nebo nejlépe nás přímo navštívit. 

Co byste vzkázal našim občanům? 
Aby se ve financích vyhýbali rychlým rozhodnutím. Nabídka, kterou si musí 
občan zvolit „teď hned“, není většinou ani zdaleka tak výhodná, jak vypadá. Aby 
se naučili říkat NE pochybným telefonním nabídkám na kontroly produktů. 
Banky na kontroly do domácností prostě nechodí.  A také, v neposlední řadě, aby 
si nepůjčovali peníze na věci, které nutně nepotřebují. Cena za lákadla je bohužel 
příliš vysoká. Když budou občané potřebovat poradit, jsme tu pro ně připraveni. 
 

Děkujeme za představení projektu a přejeme hodně úspěchů. 
Na otázky odpovídal Ing. Jaroslav Pultar, ředitel projektu Regionální finanční centrum,  
www.rfc-opocno.cz 
 
Proč dělat revizi kotlů na tuhá paliva? 
 
Novela zákona o ochraně ovzduší, která vstoupila v platnost 1. 9. 2012, radikálně změnila 
podmínky provozování domácích kotlů na tuhá paliva. Majitelé starších a novému zákonu 
již nevyhovujících kotlů se musí připravit na výdaje spojené s revizemi stávajících zařízení. 
Mnoho domácností si navíc bude muset do roku 2022 pořídit kotel úplně nový. Zákon  
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o ochraně ovzduší se vztahuje na otopná zařízení s výkonem od 10 do 300 kW  
a teplovodním okruhem, tedy na většinu kotlů na tuhá paliva v českých domác-
nostech. Norma ČSN EN 303-5 kotle na tuhá paliva rozdělují do tzv. emisních tříd, 
přičemž toto rozdělení funguje na základě emisí a účinnosti. Většina současných kotlů 
na tuhá paliva splňuje podmínky pouze první a druhé emisní třídy. Právě tato zařízení 
bude nutné během příštích deseti let nahradit. Po roce 2022 již bude možné provozovat 
jen kotle třetí emisní třídy. Těch je ale na současném trhu zatím menšina. V praxi 
požadavky třetí emisní třídy splňují hlavně peletové a zplynovací kotle, objevují se však 
i klasické kotle na dřevo či uhlí, které již této třídě vyhovují také. 
 

Lidé se musí připravit na to, že budou mít od 1. 1. 2017 povinnost na základě požadavku 
obecního úřadu s rozšířenou působností předložit revizi kotle. Zde bude mimo jiné 
označena emisní třída kotle. Pokud ji nepředloží, bude jim hrozit pokuta až 20 000 
korun. První revize je povinná do 31. 12. 2016. Revize na plynové kotle jsou povinné již 
dnes. Novela zavádí změnu v tom, že revize jsou povinné nově i pro kotle na tuhá paliva.  
Součástí revize by mělo být i seřízení kotle, což může v řadě případů zvýšit účinnost 
zařízení. Revize budou povinné jednou za dva roky.  
 

Od 1. 1. 2022 je třeba počítat s pokutou 50 000 korun za to, pokud se při revizi prokáže, 
že kotel nesplňuje parametry alespoň 3. třídy. A dále pokutou 50 000 korun za to, pokud 
budou v kotli používat paliva, které jsou zakázána (především odpady, uhelné kaly 
apod.). Novela zákona ukládá povinnost předložit revizi kotelny obecnímu úřadu, pokud si to 
vyžádá. Tam, kde budou obecní úřady požadovat po občanech předložení revizí, občané  
ze zákona budou muset revize předložit sami. Žádný úředník nebude muset do kotelny chodit 
a ústavní právo na soukromí tak nebude nijak narušeno. Je to systém, který dobře funguje  
u plynových kotlů nebo komínů a funguje dobře i v řadě zemí v zahraničí, například  
v Německu. 
 

 



USNESENi
z VIII. veiejn6ho zasedini obecniho zastupitelstva obce Doblany dne 29.2.2016

BERE NAVfNOVTi

1 . Kontrolu pln6ni usneseni z piede5l6ho VZ
2. Zprfi,u o finandnim hospodaieni obce k 31.12.2015
J. Zpra\.rr reoltete z5 r r o.p.s.
4. N6vrh rozpodtu DSO ROH na r. 2016
5. Rozpodtoqi vlihled DSO ROH na r. 2017 -2019
6. Z6dost OS v Nrichodd o spoluprisobeni pii qikonu trestu

II. SCHVALUJE

1. N6wh rozpodtu obce na r. 2016
2. Rozpodtovlf vlihled obce na r. 2017 - 2019
3. Dotaci pro ZS TP o.p.s. ve rljBi 92.000,- Kd
4. Clenskf piispdvek DSO ROH na r. 2016 ve vfsi 5.926,-K(,
5. Koupi pozemku parc. d,. 41312,41318,41319,415110 o celkovd vymdie 5.690 m2 za

cenu 2,- Kd za I m' od Libora Krulicha v k. ri. Dobiany v Orlicklich hordch
6. Prodej d6sti pozemku parc. d. 1231/1 (cca 1 17 m21 v k. ri. Dobiany v Orlicklfch hor6ch.)

za ddstku 50.- Ki za 1 m'Jiiimu Tmkovi. SvEti ip.
7. Nabidku na regeneraci viceiidelov6ho hii5td ve v!3147 .535,- Kd bez DPH
8. Piihl65ku do soutdZe Vesnice roku 2016
9. Pokdceni 4 ks shomfi na obecnim pozemku parc d.7237117 v k. ri. Dobiany v O. h.

10. Smlouvu o poskltnuti dotace na ndkup knih do qimdrulich fondri ve vfSi 2.000,- Kd
oro Mdstskou knihovnou v RK.

III. UKLADA

1. Uspoi6dat irklid obce
Zodpovid6: M. Moravec

Zodpovid6: J. Moc

Hlasov6ni o piijeti usneseni: pro: 6

V Dobianech dne 29.2.2016

termin: 30.4.2016

temin: 30.4.2016

proti: 0 zdrZel se: 0

2. Zajislit pokaceni stromfl na obecnich pozemcich
Zodpovid|: M. Moravec termin: 30.6.2016

3. Vydat dalSi ifslo Dobianskdho zpravodaje

lZ"o u,-
7...........

Jan Moc
mlstostarosta

Michal Moravec
slatosn



USNESENI
z IX. veiejn6ho zasedfni obecniho zastupitelstva obce Dobiany dne 30.5.2016

BERENAVEDOMI

1. Kontrolu plndni usneseni z piede5l6ho VZ
2. Zprdru o finandnim hospodaieni obce k 30.4.2016
3. Rozpodtov6 opatieni (,. 112016,212016
4. Ustanoveni do funkce kronikdiky p. Haru JeZkovou
5. Ziv&edn! ttdet DSO ROH
6. Z6prs z Valn6 hromadv MAS POHODA venkova

il. SCHVALUJE

1. ZAvdredn! fdet obce za r. 2075 vdetnd zpr6vy o vfsledku piezkoum6ni hospodaieni
s vyslovenfm souhlasu s celorodnim hospodaienim a to bez v!fuad

2. Udetni z6vdrkt zar.2015
3. Pievod vlfsledku hospodaieni za r. 2015 ve vf5i -129.169,01 Kd z ridtu 431 na rldet

4. Zruieni smlouvy se spol. Akvopro na studii zkapacitndni vodojemu v Dobianech
5. Smlour,u o pr6!u provdst stavbu ,,IIIi3093 Dobiany"

ilI. NESCHVALUJE

1. Vfstavbu chodniku pod6l silnice III/3093 v obci od sokolormy smdrem ke Kavkom

IV. UKLADA

1. Vydat dal3i dislo Dobiansk6ho zpravodaje
Zodpovid6: J. Moc termin: 31.10.2016

2. Zajistit vhodn! prubdh hodnotici komise v soutdZi ,,vesnice roku"
Zodpovid|: M. Moravec, Iermin: 2\.6.2076

V Dobianech dne 30.5.2016

Micha"l Moravec
starosta

Jan Moc
m{stostarosta

zoBE6\

t@N
fwN
&K$



USNESENi
z X. veiejn6ho zaserJfini obecniho zastupitelstva obce Dobiany dne 29.8,2016

I. BERE NA VEDOMI

1 . Kontrolu plndni usneseni z piede3l6ho VZ
2. Zprdvu o finandnim hospodaieni obce k31.7 .2016
3. Rozpodtov6 opatieni 31201L6, 412016 a 512016
4. Zprdvu o ZS TP o.p.s.
5. Aktualizaci www str6nek obce
5. Ocen6ni v soutdZi ..Vesnice roku"
6. Jednani s Kr6lov6hradeckfm biskupstvi o zisk6ni pozemkt
7 . Pozvini napi6telskou n6v3t6vu do Dobian u Plznd
8. Zddost OS Rychnov nad KndZnou pii spoluprisobeni pii vfkonu trestu

II. SCHVALUJE

1. Z6dost do 58. r.jzr1 IROP na ndsravbu ZS Dobiany
2. Sepsat smlour'u se spolednosti ,,Dotace snadno" na pod6ni Zddosti o dotaci na n6stavbu ZS
Dobiany a zpracovdni studie proveditelnosti
3. Sepsat smlouvu se spolednosti Akvopro na zpracovini projektov6 dokumentace na
automatizaci vodoj emu.
4. Koupi pozemku parc. d. 41317 vk. ir. o vjmdie 2.660 m2 za cenu2,- Kt za 1 m2 od manZeiri
Honzeikovrich.

III. UKLADA

2. Vydat dal5f dislo Dobiansk6ho zpravodaje
Zodpovid6: J. Moc termin:31.10.20i6

3. Zajistit da15i nabidku na zpracov6ni projektu na rekonstrukci OU
Zodpovid,6: M. Moravec termin:31.10.2016

3. Zalistitvolby do KZ ve dnech 7. * 8.10.20i6

1. Zaj istit n6v5tdvu v Dobianech u Plzn6
Zodpovid|: M. Moravec

Zodpovidtt M. Moravec

Hlasov6ni o piijeti usneseni: pro: 7

V Dobianech dne 29,8.2016

termin: 23 .10.2016

termin:31.10.2016

proti: 0 zdrZel se: 0



\
AGRO CS a.s. EKOAKVA LABORATOR

Zkuiebni laboratoi i.1468 akreditovan+ CIA
podle CSN EN ISO/IEC 17025:2005fl,* l;, r ?;i izT ; ;,,,, # A

List: '1l3

PROTOKOL O ZKOUSGE e.715ilt2016
Zakaznik: Obec Dobiany

Dobfany 19
518 01 Dobruika

Vzorek rozboru 6,: 685
Uielzkouskyf 252l2}o4OR-vodovod-pravideln6kontrola
Popis (matrice): pitne voda
Legislativa: PravidelnA konhola jakosti pitn6 vody ve vodovodu dle vyhl.d.252l2004 Sb. a zakona 6.258/2000 Sb.

ZjiStdni dodrzeni limitnich hodnot viech ukazateli stanovenych organem ochrany vefejn6ho zdravi
(oovz

Rozsah stanovenf: AR 25212004+Cl2
Misto odb6ru: Dobiany d.p.2, zakladni skola, kuchyi,dfez
Odb6r Drovedl: Schneiderov6 Jana
Datum odberu: 3.5.2016
6as odbdru: 10:00 - 10:05
Do laboratoie dodano: 3.5.2016
Datum provedeni zkousky: 03.05. 16 - 13.05.16

lJ!ikrobio!qgicke a bioiogicki
ukazatele

Jednotka i-fodnoi. Nej.sl ZkuSebni metoda Limit Tvp
limitu

Hodnoceni
oarametru

koliformni bakterie {lSO) KTJ/100m1 0 sop 6.1.3.2 (esN EN rso 93oB-1: 2oo1l A max.0 MH

Escherichia coli (lSO) KTJ/100m1 0 SOP n.1.3.2 (CSN EN SO 9308-1: 2001) A max.0 NIV]H

intestinelnl enterokokv KTJ/'100m 0 soP n.r.3.4 (esN EN lso 7899-2) A max.0 NI\,1H

oocrv Koton ofl Jb u KTJ/ml soP d.1.3.7 tcsN EN tso 6222) A max.40 MH

oo6lv kolonii oii 22'C KTJ/ml 0 soP 4.1.3.7 (CSN EN tSO 6222) A max.200 MH

mikr.obraz-abioseston % subdodavaLel alreditovani SA max. 10 MH

mikr. obraz - Ziv6 oroanismv iedinci / ml 0 subdodavatelakfeditovant SA max. 0 MH

mikr ob€7 - nodel ordenismi iedinci/ ml 0 subdodavaie akreditovant sA max.50 MH

Fyzikalni a chemick6
ukazetele

Jednotka Hodnot. Nej.st ZkuSebni metoda Limit Tvp
limitu

Hodnoceni
oarametru

chu( piiiatelna soP i. 4 (rNV 7s73401 A MH t\,,1H

pach piiiatelnV soP a. 4 (TNV7s734o) A IV]H MH

chlor volnV mq/l 0.14 5% SOP 6.1.5.2 {fnemnimeloda HACH) A max.0.3 t\,1H

teolota vodv 'c 8.7 soP 6 5 i lesN 7s 7342) A 8.0 - 12.0 DH

oarva mo PVI <5 soP a.1.2.15 iCSN EN tSO 7887) A max.20 MH

zekal zFl <1 soP a. .2.16 (CSN EN tSO 7027) A max.5 MH

reakce vodv (pH) 30/o soP a 2 2 iCSN tSO 10523i A MH

kondukiivita (mdrne el. vodivost ) mS/m 8.77 50/o soP d .2.1 rdSN EN 27888) A max. 125 MH

chem.sootf . kvsliku {CHSK-Mn) rna/l <0.5 soP n .2.4 (oSN EN tSO 8467) A max. 3 MH

emoniek a amonn6 iontv mq/l <0.1 soP 6. 2I (CsN tso 7150-1) A max.0,5 IV]H

dusitanv mq/l <0,01 soP a .2.10 tcsN EN 26 777t A max.0.5 NMH

dusi6nanv mq/l 4.2 6% max.50 NMH

siranv mq/l 21.4 150/" soP i.l 213ITNV 75 7476) A max.250 IMH vvhovuie

chloridv mq/l <5 soP 6.1.2.14 (esN rso 9297) A max. 100 [/]H

fluoridv mo/l <n-2 soP e.l.2.18 (CSN tSO '10359-1) A max. 1.5 NMH

bor mq/l <0.'l soP 6.1.2.19 (esN tso 93so ) A max. 1 NMH

kvanidv celkove mq/l <0.005 subdodavarel ak|odilovani SA max.0,05 NMH

sodik mq/l 150/" soPal i2atdsNtso9964 l.2l A max. 200 IVIH

v6pnik mq/t 9.1 120/o soP a. r.1.i.A rdsN rso 798or A min.30 IVIH vvhovuie

hofdik mq/l 120/o soP c. r.1.1.A rcsN so7980) A min.10 t\,1H

vapnik a hoiaik mmol/l soP 6.1.1.1.4 {dsN tso 79oo) A DH



AGRO CS a.s. Protokol o zkousce a. 71512016
d.p. 265 Datum vystaveni protokolu: 13.5.2016
sgzog Ri*ov Vzorek 6.: 685
EKOAKVA LABORATOR

Fyzikalni a chemick6
ukazatele

Jednotka Hodnot€ Nej.st Zkusebni metoda Limit Tvp
limilLr

Hodnoceni
oarametru

hlinik mq/l 0.'137 250/0 soP d 1 1 16 {CSN EN tSO 12 020) A max.0.2 MH

ielezo mq/l <0,05 soP e.1.1.4.A (CSN 75 7385) A max.0,2 MH

manqan mq/l <0,02 sop i.1.1.3.c lesN lso 8288.CsN 757385) A max.0,05 MH whovuie
mEd' uo/l <50 soP e.1.1.3.A(eSN tSO 8288) A max. 1000 NI!1H

stiibro uq/l <1 soP a.1.1.21 (cSN 75 7400) A max.50 NIV]H

olovo u0/l <2 soP a.1.1.13 A {dSN EN tSO 15586) A max. 10 NI\,1H

chrom celkow uq/t <2 soP a 1.1.11.A {CSN EN 12331 A max.50 N[,1H

nikl uq/' <2 slbdodavaielakreditovant SA max. 20 NMH

kadmium !0/l <0,5 soP 41.1.9.A fcsN EN tso 5961) A max. 5 NMH

rtut- ua4 <0.3 SoP c.1.1 18 tesN 75 7440) A max. 1 NMH

arsen uq/l <1 soP a.1.l.23.A tcsN EN tso 15586) A max. 10 NMH

berylium uq/l <0,1 soP 61.1.15.A {cSN EN tSO 15586) A max.2 NMH

selen ua/l <'l soP 6.1.1 22ldsN EN so 15586) A max. 10 NMH

antimon uq/l <1 soP 6.1 1 24lCSN EN SO 15586 A max.5 NMH

bromidnanv uq/l <5 slbdodavaie akr€dliovani SA max. 10 NMH

trihalomethanv fi Hl\,4) uq/l 0.93 slbdodavaie aked iovanv SA max. 100 NMH

trichlormethan (chloroform) uq/l 0.24 20% subdodavaie akediovani SA max.30 t\,1H

chlorethen (vinvlchlorid) uq/l <0.1 slbdodavats akr€d tovani SA max.0.5 NMH

1.2 - dichlorethan uq/l <0,75 subdodavate akreditovant SA max. 3 NMH

titcnlotetnen I tuE) uo/l <0.1 subdodavaie ahred iovani SA max. 10 NMH

tetrachlorethen (PCE) uq/l <0,2 subdodavatoL akred iovanv sA max. 10 NMH

benzen uq/l <0,2 slbdodav€te a[r€dtov.ny SA max. 1 NMH vvhovuie

benzo(a)pvren (BZP) uq/l <0.005 subdodavaieLa[red lovani SA max.0,01 NMH wll0vute
polvcvkl. arom. uhlovodikv (PAU) uq/l <0.08 subdodavalelakred lovani SA max. 0,1 NMH

Poznamka:
Vysledky zkouSek uvedene na vsech listech protokolu se tykaji pouze zkouien6ho vzorku.
Odb6r vzorku provedeny laboratoii je dokumentovan v "Protokolu o odbCru", kteni je nedilnou soudasti "Protokolu o zkouSce".
Bez pisemn6ho souhlasu zkuSebni laboratofe se nesmi protokol reprodukovat jinak nez cely.

Vysv6tlivky ke sloupci "ZkuSebni metoda":
"A" oznaduje zkuSebni melody a odb6ry, ktere jsou piedmCtem akreditace.
"N" oznaduje zkuSebni metody a odb6ry, kte16 nejsou piedm6tem akreditace.
"SOP,.." oznaduje standardni operadni postup zkuSebni metody.
"SA" oznaduje zkuSebni metodu subdodavatele - akreditovanou, provedenou na 26kladd pisemn6ho souhlasu z6kaznika.
"SN" oznaduje zkusebni metodu subdodavatele - neakreditovanou, provedenou na zaklad6 pisemn6 Zedosti 26kaznika.
Protokol o zkouice od subdodavatele je archivovan, na poZadani je zekaznikovi k dispozici.
"Nej,st." je rozsifene nejistota stanoveni odpovidajici 95% intervalu spolehlivosti. Je uvedena jako odhad relativni smdrodatne
odchylky v procentech nesobeny koeficientem=2. Nejistota stanoveni nezahrnuje nejistotu odb6ru vzorku.
"CHFNiIAV" - Chemick6 a fyzik6lni metody analyzy vod, STNL 1986
"F" oznaduje zkusebni metodu, u niZ byl uplatnen piiznanf flexibilni rozsah akreditace.

Vysv6tlivky ke sloupci "Limit":
Ve sloupcijsou uveden6 limitni hodnoty dle vyhlaSky 6,.252/04 Sb.
Vysv6tlivky ke sloupci "Typ limitu '

MH - mezni hodnota
NMH - nejvyssi mezni hodnota
DH - doporudena hodnota, DH jsou nezeuazne hodnoty ukazatel0 jakosti pitne vody, kte16 stanovi minimalni :adouci nebo
pfijatelnou koncentraci dan6 latky, nebo optimSlni rozmezi koncentrace dan6 letky
*) - mezni hodnota pfedstavuje minimum a plati pro vody, u ktenich je pii 0pravd umCle snizov6n obsah vApniku nebo hofdiku
Vysv6tlivky ke sloupci hodnoceni parametru:
vyhovuje - na 26kladd vlisledk0 zkou5ek hodnocenli parametr limitni hodnot6 vyhovuje
nevyhovuje - na zekladd visledk0 zkouSek hodnoceny parametr limitni hodnote nevyhovuje
nestan. - parametr (chut) nebyl stanoven z d0vodu nevyhovujiciho vysledku mikrobiologick6ho rozboru

Protokolzpracoval: SchneiderovaJana

V Rikovd dne: 13.5.2016
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zkusebni laboratoF i.1468 akreditovane eA
Dodle osN EN /so//EC 17025:2005

PRTYP'2A-I List: 1/2

PRoroKoL o zxouSce e,.l.z17ilt2016
Zekaznik: Obec Dobiany

Dobiany 19
518 01 Dobruska

Vzorek rozboru 6.: 1184
UEelzkou6ky: 25212004KR-vodovod-pravideln6kontrola
Popis (matrice): pitna voda
Legistativa: Pravidelna kontrola jakosti pitn6 vody ve vodovodu dle vyh1.6.252l2004 Sb. a zakona d 258/2000 Sb.

Zjist6ni dodrzeni timitnich hodnot vsech ukazateli stanovenych organem ochrany vefejn6ho zdravi
(oovz)

Rozsahstanoveni: KR25212004+Cl2
Misto odbdru: Dobiany d.p.22, rodinn),'dtlm, kuchyi, dfez
Odb6r provedl: Grulichov6 Jitka
Datum odb6ru: 2.8.2016
6as odb6ru: 14:10 - 14115

Do laboratoie dodano: 2.8.20'16
Datum provedeni zkousky: 02.08.16 - 10.08.16

Poznamka:
Vysledky zkouSek uvedene na vsech listech protokolu se tykaji pouze zkouSen6ho vzorku

Odb6r vzorku provedeny laboratofi je dokumentoven v "Protokolu o odbdru", kteni'je nedilnou soudasti "Protokolu o zkouSce"

Bez pisemn6ho souhlasu zkusebni laboratofe se nesmi protokol reprodukovat jinak neZ cely'

Vysv6tlivky ke sloupci "Zkugebni metoda":
"A" oznaduje zkusebni metody a odb6ry, ktere jsou pfedmCtem akreditace.

"N" oznaduje zkusebni metody a odbCry, kte16 nejsou pfedmdtem akreditace.

"SOP..." oznaduje standardni operadni postup zkudebni metody.

"SA" oznaduje zkusebni metodu subdodavatele - akreditovanou, provedenou na zaklade pisemn6ho souhlasu zAkaznika.

Mikrobiologick6 a biologick(
ukazatele

Jednotka Hodnote Nej. st zkuSebni metoda Limit Tvp
iimiiu

Hodnoceni
oarameirLi

koliformni baktetie (lSO) KTJ/100m1 0 soP 6.1.3.2 (cSN EN rSO 9308-1: 2015) A max.0 MH

Escherichia coli (lSO) KTJ/100m1 sop a 1.3.2 (dsN EN tso 9308'lr 2015) A max.0 NIV]H whovuie

oodtv kolonil ofi36"C KTJ/ml soP c 1 3 7 idsN EN tso 6222) A max.40 MH

poatv kolonifpii22'C KTJ/ml soP 6.1.3.7 (CsN EN rso 62221 A max.200 MH

Fyzikalni a chemicke
ukazatele

Jednotka Hodnota Nej, sl zkuSebni metoda Limit Tvp
limitu

Hodnoceni
oarametru

chut piiiatelna soP 6.1.4 {TNV 7573401 A MH MH vvhovute

pach piiiatelnV soP a.1.4 (TNV 757340) MH t\,lH

chlor volnV mq/l 0.02 5o/o SOP a l.5.2lfir€mn, meloda HACH) A max.0,3 MH vvhovuie

teplota vodv 'c 16,2 soP d r 5 1 idsN 75 7342) A 8.0 - 12.0 DH

barva mq Pt/l <5 soP n.1.2.15 (CSN EN ISO 7887) A max. 20 tvlH

zekal zFt <l soP a 1 2 16 tcsN EN tso 7027) A max.5 MH

reakce vodv (pH) 7,3 3% soPci22iCsNtso10523) A 6.5 - 9.5 MH

konduktivita (mernA el. vodivost ) mS/m '12,4 5% soP e.1.2.1 (dsN EN 27888) A max. 125 MH

chem.spotf . kvsliku (CHSK-Mn) mqn <0,5 soP e.1.2 4 (esN EN lso 8467) A max.3 IMH

amoniak a amonne ionty mq/l <0.1 soP e.1 2.8 (cSN ISO 7150-1) A max.0,5 MH

dusitanv mq/l <0.01 soP d 1 2 10 acsN EN 26 7771 A max.0,5 NMH whovute

dusiananv m0/l 60/a soP i 1 2.11 iCHFIMAV) A max. 5u NMH

zelezo mq/l <0,05 soP d 1.1.4.4 (cSN 75 7385) A max.0.2 MH vvhovuie

manqan mq/l <0.02 soP c.r.1.3 c (csN lso 8288 dsN 75738s) A max.0,05 MH



AGRO CS a.s.
e.p. 265 -
552 03 Rikov
e-ma il : ag rocs. I ab@ag rocs.cz
tel.: 491 457 161 fax: 491 452 687 A

L 1468

EKOAKVA LABORATON.

Zkusebni laboratoF i.1468 akreditovane elA
poclb AsN EN ISO/:EC 17025:2005

PRTYP-24.I

Misto odb6ru:
Odb6r provedl:
Datum odb6ru:
das odb6ru:

List: 112

Z'kazniki Obec Dobiany
Dobfany 19
518 01 DobruSka

Vzorek rozboru d.: 1590
tl6elzkou6ky: 252l2OO4KR-vodovod-pravidelnakontrola
Popis (matrice): pitn6 voda
Legislativa: Pravideln6 kontrola jakosti pitne vody ve vodovodu dle vyh1.6.252l2004 Sb. a zakona d.258/2000 Sb.

ZjiStCni dodrzeni limitnich hodnot vsech ukazatelil stanovenych organem ochrany veiejn6ho zdravi
(oovz)

Rozsahstanoveni: KR252l2OO4rCl2

PROTOKOL O ZKOUSGE 6.1680/r/2016

Dobiany d.p,20, rodinny derm, provozovna kadeinictvi, dfez
Schneiderova Jana
3.1 0.20'16
15:15 - 15:20

Do laboratoie dodano: 3.10.2016
Datum provedenl zkousky: 03.10.16 - 14.10.16

Pozn6mka:
Vlsledky zkouSek uveden6 na vsech lislech protokolu se ttkaji pouze zkouSen6ho vzorku.
Odbdr vzorku provedeny laboratoii je dokumentovAn v "Protokolu o odbdru", kteni je nedilnou sou66sti "Protokolu o zkouSce"
Bez pisemn6ho souhlasu zkuiebni laboratoie se nesmi protokol reprodukovat jinak nez celi.

Vysv6tlivky ke sloupci "Zkuiebni metoda":
"A" oznaduje zkusebni metody a odb6ry, ktere jsou pfedmdtem akreditace.
"N" oznaduje zkuSebni metody a odbCry, ktere nejsou pfedmCtem akreditace.
"SOP..." oznaduje standardni operadni postup zkusebni metody.
"SA" oznaduje zkuSebni metodu subdodavatele - akreditovanou, provedenou na zaklad6 pisemn6ho souhlasu zakaznika.

Mikrobiologicke a biologicki
ukazatele

Jednotka Hodnot. N ej. s1 ZkuSebni metoda Limit Tvp
Iimrtu

Hodnoceni
oarametru

kolifofmni bakterie (lSO) KTJ/100m1 0 soP i 1 3 2 /CSN FN lSO q3n8-1 rn15t A max.0 MH

Escherichla coli (lSO) KTJ/100m1 0 soP 6.1.3.2 (eSN EN ISO 9308-1r 2015) A max.0 NI\,1H

Doetv koloniioii36'C KTJ/ml 7 soP 6.1.3.7 tesN EN lso 6222) A max.40 MH
po6tv koloniloii22'C KTJ/ml 2 soP 4.1.3.7 rcsN EN lso 6222) A max.200 MH

Fyzik6lni a chemick6
ukazatele

Jednotka Hodnot€ Nej.st ZkuSebni metoda Limit Typ
limiiU

Hodnoceni
oarametru

chut ptiiatelne soP a 1.4 (TNV757340) A pfiiatelne MH
pach piiiatelnV soP a.1.4 (TNV 757340) A pfiiatelni MH

chlor volnV man <0,02 SOP d.1.5.2 lfiremni meioda HACH) A max.0,3 MH

teplota vodv "c soP 4.1.5.1 (CSN 75 7342) A 8.0 - 12.0 DH

barya mq PVI <5 soP n.1 2.15 (dsN EN lso 7807) A max. z\) t\,lH

zAkal zFt <1 soP 6.1 2 16 {dsN EN tso 70271 A max.5 t\,1H

reakce vodv (pH) 7,1 3% soP d.1.2.2 (esN tso ios23l A 6.5 - 9.5 MH

konduktivita (mdrna el. vodivost ) mS/m 't3,'l 5% soP a.1.2.1 tesN EN 27888i A max. '125 MH

chem.sootl. kvsliku (CHSK-Mn) mq/l <0.5 soP 6.1.2.4 rdsN EN rso 8467r A max.3 MH vvhovuie
amoniak a amonne iontv mq/l <0,1 soP 6.1.2.8 (dsN lso 71go 1) A max.0.5 MH

dusitanv mo/l <0,01 soP 4.1.2.10 (csN EN 26 777) A max.0.5 Nl\,1H

dusi6nanv mq/l 2.4 6% soP 6.1.2.11 rCHFr\4AVl A max.50 NI\,1H

ielezo mq/l <0.05 soP a.1.1.4.A iCsN 75 73gsr A max.0.2 MH

manqan mq/l <0,02 sop a.1.1.3.c lesN lso 8288.esN 757385) A max. u.u5 MH
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Protokol o zkousce 6. '1680/U2016

Datum vystaveni protokolu: 1 8. 1 0.2016
Vzorek 6.: 1590

List: 212
"SN" oznaduje zkusebni metodu subdodavatele - neakreditovanou, provedenou na zakladC pisemne Zadosti zekaznika.
Protokol o zkou6ce od subdodavatele je archivov6n, na poZ6d6nije zakaznikovi k dispozici.
"Nej.st." je rozsifene nejistota stanovenl odpovidajici g5% intervalu spolehlivosti. Je uvedena jako odhad relativni smdrodatn6
odchylky v procentech nesobeny koeficientem=2. Nejistota stanoveni nezahrnuje nejistotu odb6ru vzorku.
"CHFNiIAV" - Chemick6 a fyzik6lni metody analyzy vod, STNL '1986

"F" oznaeuje zkugebni metodu, u niZ byl uplatn6n pfiznany flexibilni rozsah akreditace.

Vysvetlivky ke sloupci "Limit"i
Ve sloupci jsou uveden6 limitni hodnoty dle vyhlaSky 6.252/04 Sb.
Vysvetlivky ke sloupci "Typ limitu" :

MH - mezni hodnota
NMH - nejvyssi mezni hodnota
DH - doporudena hodnota, DH jsou nezeuazne hodnoty ukazatel0 jakosti pitn6 vody, ktere stanovi minimalni Zedouci nebo
pfijatelnou koncentraci dane l6tky, nebo optimalni rozmezi koncentrace dan6 latky
') - mezni hodnota piedstavuje minimum a plati pro vody, u ktenich je pii (pravd um6le sniZovan obsah vapniku nebo hoidiku
Vysvetlivky ke sloupci hodnoceni parametru:
vyhovuje - na zSkladd vysledk0 zkousek hodnocent parametr limitni hodnotd vyhovuje
nevyhovuje - na zeklade vysledk0 zkougek hodnoceny parametr limitni hodnotd nevyhovuje
nestan. - parametr (chut) nebyl stanoven z dflvodu nevyhovujiciho vlisledku mikrobiologick6ho rozboru

Protokol zpracoval: Simberov6 Martina lng,

V Rikov6 dne: 18.10.2016

lng. Martina Simberova
vedouci zkusebni laboratoie
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